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Horké léto jsme zakončili. Alespoň podle 
kalendáře a co se týče nočních teplot. Dění
v obci však tempo neztrácí.

Jistě nikomu neunikly prudké změny, které 
zaznamenává tvář naší základní školy díky 
pětimilionové dotaci přidělené ze státního 
rozpočtu díky poslanci Pavlu Suchánkovi 
(ODS). Byla úspěšně dokončena výměna 
oken a parapetů, pokračuje zateplení ob-
vodových stěn, pracuje se na výrobě ven-
kovního hřiště s umělou trávou. V lokalitě
k Hraničnímu zámečku si převzal staveniš-
tě dodavatel VHS Břeclav stavby Odkana-
lizování zámečku a inženýrských sítí k 23 
rodinným domům s tím, že již zahájil práce 
skrývkou zeminy. Tento projekt podpořilo
Ministerstvo pro místní rozvoj částkou
1.050.000 Kč a příspěvek na projekt poskytl
Jihomoravský kraj ve výši 280.000 Kč.
Zahájen byl také projekt Obnova chodní-
kových ploch, a to v krátkém úseku v ulici 
Dědina, který je obnovován z důvodu lepšího 
přístupu ke hřbitovu, ale také proto, že tento 
úsek je již částečně kabelizován a nehrozí ro-
zebrání chodníku bezprostředně po jeho ob-
nově, jako v případě jiných chodníků v obci. 
Projekt, podpořený ministerstvem pro místní 
rozvoj částkou 600.000 Kč, je výsledkem 
naší úspěšné účasti v soutěži Vesnice roku
a bude pokračovat výstavbou chodníků ko-
lem obecního úřadu, aby bylo možné bez-
pečně projít od zastávky autobusu ke kři-
žovatce ulic Hlavní, Ke kostelu a Šulaperk. 
Samozřejmě bychom mohli pokračovat ve 
výčtu investičních akcí a řady změn, které
v obci probíhají. Je to např. generálka ve-
řejného osvětlení, příprava výměny oken
a vstupních dveří v kulturním domě apod. 

S příchodem září však Hlohovec začal 
žít opět dalším svébytným životem, a to 
sběrem hroznů a výrobou vína. Na počest 
zahájení procesu sklizně jsme  opět připra-
vili slavnost vína,  III. Hlohovecké vinobraní, 
které bylo veselé a takové, jak má vinobraní 
být. Nyní vzhůru do vinohradů, aby z dobré 
úrody bylo i dobré víno. Přeji všem vinařům 
i nevinařům krásný prosluněný podzim
a bohatou sklizeň.  

Jana Vlková, starostka obce    

Slovo starostky

Letošnímu ročníku Hlohoveckého vinobraní přálo počasí. Program byl bohatý a burčák
chutnal.                                                                                             Foto: Zuzana Nešporová

Dynamický stavební ruch si letos v 
Hlohovci vyžádal také rozhodnutí o no-
vých adresách.  

V humnech za ulicí Dědina byl zkolau-
dován nový rodinný dům a příprava sta-
vebních míst na bývalé „Gmajně“ – tedy 
obecním pastvisku v sousedství cesty k 
Hraničnímu zámečku doznává konkrétních 
rozměrů. Z tohoto důvodu byly Zastupi-
telstvu obce a veřejnosti prostřednictvím 
výzvy k veřejné diskusi předloženy návrhy 
názvů nových ulic. 

Pro případnou ulici tvořenou domy
v humnech za Dědinou byly navrženy
názvy – V humnech,  Za humnama nebo
také Za dědinou.  V rámci veřejné diskuse 
se objevily i poněkud neobvyklé návrhy, 

např. Leonardova nebo Starohorská.  Vět-
šina členů Zastupitelstva zvedla ruku pro 
název Za humnama.  

Téměř žádná diskuse mezi zastupiteli, 
ani mezi veřejností nebyla k návrhu názvu 
ulice K zámečku, z původního návrhu bylo 
jen vypuštěno slovo Hraniční.  Sice tím 
ztrácí historická památka možnost být pro-
pagována i na dopisech,  ale nová adresa 
bude tímto názvem jednodušší.  

Děkujeme všem,  kteří na veřejnou 
výzvu k názvům nových ulic zareagovali 
a přejeme všem obyvatelům,  aby jejich 
adresy  Za humnama a K zámečku patřily 
v obci k těm dobrým.

Jana Vlková, starostka obce 

Ať se na nových adresách dobře bydlí!
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Po zahájení bylo přítomno 11 členů Zastupitelstva 
obce. Z jednání Zastupitelstva obce byli omluveni: 
Ludmila Ondrysková, Josef Drobilič, Karel Vlašic 
a Marie Michalicová, která se nakonec dostavila
v 19.50 hod. 
Starostka obce konstatovala, že zápis z minulého 
veřejného zasedání zastupitelstva obce (dále jen 
ZO) byl řádně ověřen bez dalších připomínek, byl 
stvrzen podpisy ověřovatelů, a je proto platný.
Starostka obce se odvolala na zaslaný navrhovaný 
program jednání, který byl doručen členům ZO spo-
lu s pozvánkou na zasedání a umožnila jeho změnu 
nebo doplnění. Starostka obce vložila do progra-
mu další body jednání, a to č. 21 – Přijetí dotace
na upgrade kontaktního místa CzechPOINT, bod
č. 22 – Smlouvu o dotaci z Jihomoravského kraje, 
poté následují bod č. 23 – Různé a bod č. 24 – Usne-
sení. Dále navrhla, aby body č. 21 a 22 byly projed-
nány před bodem č. 7, neboť jde o schválení přijetí 
dotací, které se promítnou v rozpočtovém opatření 
č. 2. Jejich zařazení v závěru programu s čísly 21 
a 22 je z důvodu ponechání původní konstrukce 
programu, aby byla zajištěna orientace v přílohách 
k projednávání majetkových převodů. K takto upra-
venému programu jednání nebylo ze strany přítom-
ných členů ZO žádných dalších připomínek. 

k bodu 1. Kontrola plnění usnesení z přede-
šlého zasedání Zastupitelstva obce – Starostka
v krátkosti shrnula plnění usnesení z předešlého 
jednání ZO, které se uskutečnilo dne 11.6. 2009. 
a) Starostce obce bylo uloženo vypracování a pře-
dložení vnitřní směrnice na výplatu odměn neu-
volněným členům Zastupitelstva obce, která bude 
předložena v rámci programu jednání - splněno (viz 
bod č. 10).
b) Žádost TJ Sokol Hlohovec o dotaci na úhradu 
energií ve sportovním areálu – splněno (viz. bod.
č. 6 tohoto jednání).
c) Schválené prodeje pozemků byly realizovány 
kromě prodeje manželům Tvrdíkovým, kteří dopo-
sud nereagovali na zaslaný návrh kupní smlouvy 
- splněno.
d) Schválené výkupy pozemků byly realizovány 
– splněno. 
e) Starostce obce bylo uloženo vypracovat, před-
ložit k veřejné diskusi a poté Zastupitelstvu obce
ke schválení nové názvy ulic. Splněno. Po vyhodno-
cení veřejné diskuse byly předloženy návrhy dvou 
nových názvů ulic, o nichž bude jednání v rámci 
programu jednání – splněno (viz bod č. 16).
f) Předsedům výborů bylo ZO uloženo předložit 
zprávu o činnosti za 1. pololetí 2009 – viz. body 13) 
a 14). Splněn byl úkol pouze u výboru finančního.
g) Starostce obce bylo uloženo zřídit spořící účet 
u ČSOB a převést hotovost včetně zajištění dispo-
nibility tohoto účtu, bylo splněno ke dni 18.6.2009.
h) V rámci jednání starostka obce informovala
o jmenování likvidační komise Radou obce na vy-
řazení neupotřebitelného a poškozeného majetku. 
Starostkou obce byl vydán písemný pokyn k usku-
tečnění tohoto vyřazení do 31.7. 2009. Likvidač-
ní  komise se sešla 4.8.2009 k místnímu šetření 
- zápis bude předán příští týden.

k bodu 2. Rozhodnutí o poskytnutí dotace R 05 
198B „Hlohovec – obnova chodníkových ploch, 
ISPROFIN 2171157422, č.j.: 22936/2009-52 z Pro-
gramu obnovy venkova, Ministerstva pro místní 
rozvoj ve výši 600.000 Kč - Starostka požádala
o hlasování. Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 3. Smlouva OŠ/78/09 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu JMK na základě Dotačního pro-
gramu JMK pro oblast tělovýchovy a sportu
na rok 2009 ve výši 130.000 Kč - Starostka vyzva-
la k hlasování. Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 4. Rozhodnutí č. BR 067/09 o poskytnutí 
finančních prostředků v rámci Programu péče   
o krajinu v roce 2009, v rámci podprogramu pro 
zlepšení dochovaného přírodního a krajinné-
ho prostředí Ministerstva životního prostředí

ve výši 25.000 Kč - Starostka dala hlasovat. Výsle-
dek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 5. Žádost Občanského sdružení Hlohov-
čané o bezúročnou překlenovací půjčku ve výši 
100.000 Kč s účelem zabezpečení konání III. 
Hlohoveckého vinobraní v termínu 19.9.2009 –
Starostka dala hlasovat. Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 6. Žádost Občanského sdružení TJ
Sokol Hlohovec o mimořádnou finanční do-
taci na úhradu energií ve sportovním areálu
TJ Sokol – Starostka obce přednesla žádost OS 
TJ Sokol Hlohovec o mimořádnou finanční dotaci 
ve výši 114.766 Kč na úhradu energií ve sportov-
ním areálu TJ Sokol s tím, že poskytnutá dotace 
pro tento účel nemotivuje TJ Sokol k šetření ener-
gií. Jan Sítek se k této poznámce připojil s tím,
že by se měl systém podpor TJ Sokol pozměnit. 
Na to mu odpověděl JUDr. Pavel Kašník, že v této 
fázi není možné řešit výši dotace, ale jen technic-
ký problém s úhradou nákladů na energie v areálu
TJ. Z diskuse vyplynul úkol pro TJ Sokol, která má 
připravit koncepci úspor do příštího jednání ZO.
Starostka dala hlasovat. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0. 

k bodu 21. Rozhodnutí o poskytnutí dotace na 
Upgrade kontaktního místa CzechPOINT, reg. 
číslo projektu: CZ.1.06/2.1.00/02.04983, název 
projektu: Typový projekt CzechPOINT, určení 
prioritní osy IOP: 6.2 – Zaváděcí ICT v územní 
veřejné správě – Cíl Konvergence - Dle sdělení 
starostky činí dotace 58.259 Kč. Hardware byl již 
pořízen, faktura zatím proplacena nebyla.  Disku-
si zahájil Jan Sítek dotazem, kolik bude doplácet 
obec? Starostka uvedla částku 10.000 Kč. Dále se 
Jan Sítek dotázal, proč byla vybrána jako dodava-
tel společnost Autocont, která obecně patří mezi 
nejdražší firmy. Starostka sdělila okolnosti výběru 
dodavatele, čímž se zabývala Rada obce a násled-
ně i Zastupitelstvo obce. Společnost byla vybrá-
na s maximálním hlediskem úspornosti a jedním
z kritérií bylo také to, že společnost kromě dodávky 
hardwaru nabídla také vyřízení a zajištění dotace, 
což bylo v ceně služby. Starostka nechala hlasovat. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 22. Smlouva o finančním příspěvku
z rozpočtu Jihomoravského kraje na výměnu 
oken v KD - Starostka obce sdělila, že na základě 
žádosti Obce Hlohovec byla Zastupitelstvem Jiho-
moravského kraje schválena dotace na výměnu 
oken a dveří v Kulturní domě v Hlohovci ve výši 
300.000 Kč. Smlouva o finančním příspěvku byla 
podepsána náměstkyní hejtmana dne 5.8. 2009
a její obsah byl předložen členům ZO. K tomuto
tématu nebyl žádný dotaz, ani připomínka,
Starostka dala hlasovat. Hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 7. Rozpočtové opatření č. 2/2009 -
Místostarosta obce podal komentář k návrhu před-
loženého rozpočtového opatření č. 2/2009, bez 
další diskuze.  
Starostka dala hlasovt. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 8. Výběr uchazeče Hrušecká stavební 
s.r.o. dle zprávy o posouzení a hodnocení na-
bídek na realizaci akce Zateplení a stavební 
úpravy základní školy a vybudování sportoviště 
se zázemím v areálu ZŠ  - Starostka obce stručně 
seznámila s obsahem zprávy o posouzení a hodno-
cení nabídek na realizaci s dotazem, zda má někdo 
zájem akcentovat některý moment celého výběrové-
ho řízení. Členům Zastupitelstva obce postačil před-
nesený výklad. K vlastnímu provedení stavby zahájil 
diskusi Jan Sítek, který vyslovil obavy, že po zateple-
ní budovy polystyrenem dojde k většímu zadržování 
již tak dost velké vlhkosti. JUDr. Kašník odpověděl, 
že se to vyřeší mezerou mezi polystyrenem a zdí. 
Starostka dala hlasovat. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 9. Výběr uchazeče VHS, s.r.o. Břeclav dle 
zprávy o posouzení a hodnocení nabídek na re-

alizaci akce Odkanalizování zámečku a inženýr-
ské sítě, 23 TI Hlohovec, p.č. 1107 – 1149, v k.ú. 
Hlohovec, evid. číslo ISPROFIN: 1175130135 
- Starostkou obce byla podána stručná informace 
o průběhu a výsledku výběrového řízení. Diskusi
k bodu zahájila RNDr. Marie Michalicová, která  po-
žádala o přečtení nabídkových cen k této stavbě 
ze zprávy o posouzení a hodnocení nabídek na re-
alizaci akce. Starostka vyhověla. Jan Sítek vznesl 
dotaz na název stavby Odkanalizování zámečku 
…, neboť jde v první řadě o budování kanalizace 
pro výstavbu rodinných domů. Starostka obce vy-
světlila podmínku žádosti dotace na projekt, kdy 
bylo nutno připojit již existující stavbu v této lokalitě
s ekvivalentními obyvateli a hosty. Název projektu 
tak byl doplněn o tuto informaci. Po dohodě s ma-
jitelem Hraničního zámečku panem Janem Kašní-
kem, kdy bude připojení jeho stavby součástí této 
stavby, bylo dílo takto nazváno. K připojení Hra-
ničního zámečku přitom dojde na vlastní náklady
jeho majitele. 
Starostka dala hlasovat. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 10. Výběr uchazeče ALKA JUDr. Pavel 
Kašník, s.r.o. dle zprávy o posouzení a hodnoce-
ní nabídek na realizaci akce Hlohovec – obnova 
chodníkových ploch, ISPROFIN R 05 197, evid. 
číslo: 2171157422 - Před projednáváním tohoto 
bodu programu vystoupil JUDr. Pavel Kašník s tím, 
že se nebude účastnit hlasování, neboť je vlastníkem 
firmy, která vyhrála výběrové řízení na tuto stavební 
akci. Starostka předložila zprávu o posouzení a hod-
nocení nabídek včetně účastníků soutěže a nabídko-
vých cen s tím, že dala prostor pro dotazy a akcentaci 
některého z bodů průběhu výběrového řízení.  
Starostka požádala o hlasování. Výsledek schvalo-
vání: 11 – 0 – 0.

k bodu 11. Dohoda o partnerství k projektu 
Technologická centra a elektronické spisové 
služby na území ORP Břeclav - Předložený ná-
vrh dohody s Městem Břeclav byl přijat členy ZO
bez dotazů a připomínek. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 12. Nájemné za pronájem nebytových 
prostor v budově Dědina č.p. 10 za účelem 
zřízení lékařské ordinace obvodního lékaře 
ordinujícího 2 dny v týdnu - Starostka navrhla 
ponechání sazby nájemného v nebytových prosto-
rách budovy podle původní smlouvy s pediatričkou,
a to ve výši  520 Kč, což je 13,50 Kč/m2. Důvod 
snahy zřídit zdravotnické služby v obci byl členy
ZO přijat bez diskuze a připomínek. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 13. Zpráva o činnosti finančního výboru
za 1. pololetí roku 2009 - Zpráva byla podána 
členkou  výboru RNDr. Marií Michalicovou a je
přílohou tohoto zápisu.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 14. Zpráva o činnosti kontrolního výboru 
na 1. pololetí roku 2009 - Zpráva nebyla přednese-
na, neboť předseda výboru nebyl přítomen. ZO proto 
navrhlo vložit do usnesení úkol pro předsedu  podat 
zprávu na příštím veřejném zasedání ZO.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 15. Vnitřní směrnice č. 1/2009 o odmě-
nách neuvolněným členům ZO a členům komisí 
- Starostka obce seznámila členy ZO s návrhem 
vnitřní směrnice č. 1/2009, doporučeného Radou 
obce ke schválení. Ze strany členů ZO nebylo k ná-
vrhu žádných připomínek. Starostka obce upozornila
na písemné oznámení o vzdání se odměny členkou 
ZO paní Marií Bartošíkovou, což není ze strany obce 
akceptovatelné. JUDr. Kašník, na základě zprávy
o přezkumu hospodaření a vyjádření kontrolorky, 
navrhl jediné východisko, což je vzdání se mandátu. 
Jelikož si některé výklady protiřečí, byla starostka 
vyzvána, aby zjistila, jak v této věci postupovat.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

Zápis ze 17. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2006-2010, konaného dne 6. 8. 2009
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k bodu 16. Názvy nových ulic  K zámečku
a Za humnama - Starostka předložila návrh ná-
zvů nových ulic, který byl projednán a doporučen
ke schválení Radou obce na základě výsledku 
veřejné diskuze k tomuto tématu. Tento návrh byl 
přijat bez dalších návrhů a připomínek. Kromě 
toho starostka obce přednesla žádost občana Kar-
la Grandiče na změnu územního plánu v lokalitě
Za humnama z navržené zóny pro výrobní služby 
na lokalitu s účelem využití - bydlení. Starostka sděli-
la, že by se obec měla začít zabývat tímto úkolem. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 17. Záměr úplatného převodu nemovi-
tostí z vlastnictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hloho-
vec do vlastnictví jiných osob: 
a) pozemek p.č. 1773/221 o výměře 248 m2,
zahrada, pozemek p.č. 1773/216 o výměře  82 
m2, zahrada a pozemek p.č. 1773/217 o výměře 
3.208 m2, zahrada na břehu rybníka Nesyt -Sta-
rostka objasnila návrh Rady obce, která doporučila 
prodat tyto pozemky za cenu vyšší, než bylo schvá-
leno ZO v roce 1995, a to za 86,- Kč/m2, jelikož 
se jedná o podnikatelsky zajímavou lokalitu v NPR 
Lednické rybníky. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 18. Úplatný převod nemovitostí z vlast-
nictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlast-
nictví jiných osob: 
a) pozemek p.č. 853/25 o výměře 41 m2, ostatní 
plocha, v uličce Za humnama, v k.ú. Hlohovec 
paní Ludmile Ondryskové, bytem Hlohovec,
Ke kostelu 359, za cenu 40 Kč/m2 - Z řad přítom-
ných členů Zastupitelstva obce nevyplynul žádný 
dotaz ani připomínka a starostka vyzvala k hlaso-
vání. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.
b) pozemek p.č. 726 o výměře 133 m2, zasta-
věná plocha a pozemek p.č. 718/4 o výměře
20 m2, ostatní plocha, vše ve sklepní uličce
Šulaperk, v k.ú. Hlohovec panu Antonínu Ko-
ryčánkovi, bytem Hlohovec, Šulaperk 483, za 
cenu 40 Kč/m2 - Před projednáváním a hlasováním
o tomto bodu programu se Antonín Koryčánek vzdal 
práva hlasování. Také jednání o tomto úplatném 
převodu bylo bez dalších dotazů a připomínek.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0. 
c) pozemek p.č. 169 o výměře 135 m2, zasta-

věná plocha, v ulici Chalupky, v k.ú. Hlohovec
Jaroslavu Lapčíkovi, bytem Hlohovec, Chalupky 
459 za cenu 40 Kč/m2 - Přítomní členové Zastupi-
telstva obce k tomuto problému dále nediskutovali.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0. 
d) pozemek p.č. 170/2 o výměře 24 m2, zasta-
věná plocha, v ulici Chalupky, v k.ú. Hlohovec 
manželům Petře a Vojtěchu Škrobáčkovým, by-
tem Hlohovec, Chalupky 519 za cenu 40 Kč/m2 
- nikdo z přítomných členů Zastupitelstva obce
neměl dotazy, ani připomínky. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.
e) pozemek p.č. 853/26 o výměře 134 m2, ostat-
ní plocha, v ulici Na kopci, v k.ú. Hlohovec panu 
Jiřímu Vymyslickému, bytem Hlohovec, Na kopci 
91 za cenu 40 Kč/m2 -Bez dotazů a připomínek.
Výsledek hlasování: 12 – 0 - 0
 
k bodu 19. Úplatný převod nemovitostí z vlast-
nictví jiné osoby do vlastnictví obce Hlohovec, 
v k.ú. Hlohovec:
a) část pozemku p.č. 1867/3  o výměře 2,75 m2, 
ovocný sad, ve sportovním areálu TJ Sokol 
Hlohovec v k.ú. Hlohovec z vlastnictví paní 
Žofie Slunské, bytem Hlohovec, Šulaperk 69 
do vlastnictví Obce Hlohovec, za cenu 40 Kč/m2 
- Spolumajitelka byla Obcí Hlohovec oslovena
a požádána o odkup, se kterým souhlasila. Ze 
strany RNDr. Marie Michalicové byla vznesena 
připomínka, že se jedná o spoluvlastnictví, kdy je 
třeba nejdříve nabídnout pozemek k odkupu dal-
ším spolumajitelům. Jelikož další spolumajitelkou 
je paní Růžena Dvořáková, která také souhlasí 
s prodejem části pozemku Obci Hlohovec, zbý-
vá již jen Pozemkový fond. Tento bude přísluš-
ným zaměstnancem Obce Hlohovec požádán
o vzdání se předkupního práva. Teprve po kladném 
stanovisku Pozemkového fondu dojde k výkupu.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.
b část pozemku p.č. 1867/3 o výměře 2,75 m2, 
ovocný sad, ve sportovním areálu TJ Sokol 
Hlohovec v k.ú. Hlohovec z vlastnictví paní
Růženy Dvořákové, bytem Hlohovec, Dědina 6 
do vlastnictví Obce Hlohovec, za cenu 40 Kč/m2 
- Spolumajitelka tohoto pozemku rovněž souhlasí
s výkupem. Ostatní viz. předcházející bod jednání.
Výsledek hlasování: 12  – 0 – 0.
c) pozemek p.č. 1867/4 o výměře 17 m2, ovocný 
sad, ve sportovním areálu TJ Sokol Hlohovec,

z vlastnictví paní Anny Balšínkové, bytem Hlo-
hovec, U sadů 394 za cenu 40 Kč/m2 - Majitelka 
byla požádána o prodej pozemku Obci Hlohovec, 
se kterým souhlasila.
Výsledek hlasování: 12 – 0 - 0
d) pozemek p.č. 853/13 o výměře 32 m2 a po-
zemek p.č. 853/18 o výměře 25 m2, oba pod 
cestou – místní komunikací ve sklepní uličce 
Za humnama, a to z vlastnictví pana Radomila 
Bergauera, bytem Hlohovec, Lednická 461, za 
cenu 40 Kč/m2 - Majitel pozemků rovněž souhlasí 
s jejich prodejem Obci Hlohovec.
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 20. Obecně závazná vyhláška obce
č. 2/2009 -  Požární řád obce - Členům zastupi-
telstva byl předán tento materiál k prostudování, 
nikdo z přítomných neměl připomínky, ani dotazy..
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0

k bodu 23. Různé - Starostka seznámila přítomné 
s opětovným poškozením obecního poutače. Byly 
vzneseny návrhy, aby se nechal opravit a postavit 
na místě v zástavbě.
Marie Bartošíková navrhla řešit oplocení dětského 
hřiště u kostela kvůli bezpečnosti dětí.
Starostka upozornila na problém zastřešení po-
sezení u tanečního parketu u KD v době konání 
hodů. Ze strany E.ONu byl vznesen zákaz tohoto 
zastřešení, neboť prostor se nachází v ochranném 
pásmu vysokého napětí. Bude se proto řešit jinak 
-  posezení se posune na vydlážděnou plochu. Do 
budoucna bude nutné vedení VN kabelizovat.
PhDr. Ludvík Jankovič přednesl připomínky cyklistů na 
stále se zužující pěšinu v zeleném pásu v břehové části 
rybníka a navrhl její rozšíření shrnutím. Na to reagoval 
JUDr. Pavel Kašník, že pokud by na cestu nebyl nave-
zen štěrk, byla by v době dešťů neschůdná. Na tako-
vou investici momentálně není počítáno s vyčleněním 
finančních prostředků z rozpočtu obce. Bude provedeno 
pouze osekání zeleně rozrůstající se do profilu pěšiny.
JUDr. Pavel Kašník navrhl do blízké budoucnosti 
zřídit příspěvkovou organizaci, která by byla plát-
cem DPH, čímž by mohla obec ušetřila. Je třeba 
udělat finanční analýzu, aby bylo možno podle 
výše finančního přínosu zvážit tuto možnost. 

k bodu 24.  Usnesení – Předseda návrhové komi-
se přednesl celkové usnesení ze zasedání zastupi-

Zápis z mimořádného 18. veřejného zasedání Zastupitelstva
obce Hlohovec, ve volebním období 2006-2010, konaného dne 9.9.2009

Po zahájení bylo přítomno 13 členů Zastupitelstva 
obce. Z jednání Zastupitelstva obce byla předem 
omluvena RNDr. Marie Michalicová. Na jednání
se nedostavil pan Michal Sítek.
Starostka obce se odvolala na zaslaný navrho-
vaný program jednání, který byl doručen členům
ZO spolu s pozvánkou na zasedání a umožnila 
jeho změnu nebo doplnění. Starostka obce vložila 
do programu další body jednání, a to č. 2 – přijetí 
dotace ve výši 5. mil. Kč na stavební úpravy v ZŠ, 
bod č. 3 – rozpočtové opatření č. 3. K upravené-
mu programu jednání nebylo ze strany přítomných
členů ZO žádných dalších připomínek. 

k bodu 1. Výše nájmu navržená v nájemní 
smlouvě č. JNS – 001/2009 mezi Obcí Hloho-
vec a Českou republikou – Agenturou ochra-
ny přírody a krajiny České republiky na nájem
pozemků p.č. 1855/11, ostatní plocha o výmě-
ře 87. 429 m2, p.č. 1855/8, orná půda o výměře
7. 070 m2, p.č. 1855/9, vodní plocha o výměře
5. 099 m2 a pozemku p.č. 1855/10, orná půda
o výměře 5. 119 m2, vše v k.ú. Hlohovec, a to 
celkem za 13.090,- Kč ročně -  Starostka na úvod 
uvedla, že letos bylo Koňské pastvisko pokoseno 
pracovníky obce. Na tuto akci byly poskytnuty fi-
nance ve výši 25.000 Kč z Programu péče o krajinu
v roce 2009, Ministerstva životního prostředí. Výše 
nájmu byla starostkou navržena na 1.250 Kč/ha,
což je cena obvyklá za ha orné půdy. Ze strany 
AOPK byla tato cena akceptována. Navíc AOPK při-
slíbila opravu propustku a pročištění stoky. Ze strany 
zastupitelů nebyly žádné dotazy, a proto starostka 
vyzvala členy Zastupitelstva obce  k hlasování.
Výsledek hlasování: 13 – 0 – 0.

k bodu 2. Rozhodnutí o poskytnutí dotace
R 05 198B ve výši 5.000.000,- Kč z Ministerstva 
financí na akci: „Obec Hlohovec – zateplení
a stavební úpravy ZŠ a vybudování sportoviš-
tě se zázemím v areálu základní školy“, evid.
č. 298228-0290, č.j.: 12/68398/2009-122 - Sta-
rostka seznámila členy Zastupitelstva obce s doru-
čením rozhodnutí o poskytnutí dotace R 05 198B
ve výši 5.000.000 Kč s tím, že současně obec
obdržela pokyn k nastavení rozpočtového limitu
R 05 195. K tomuto rozhodnutí nebyla vedena 
žádná diskuse. 
Výsledek hlasování: 13 – 0 – 0.

k bodu 3. Rozpočtové opatření č. 3/2009 – Sta-
rostka přítomným vysvětlila a objasnila jednotlivé 
změny v příjmech a výdajích. K tomuto rozpočtové-
mu opatření nebyla žádná diskuse.
Výsledek hlasování: 13 – 0 – 0.

k bodu 4. Různé k projednání - Starostka objasni-
la, že nepřipravovala na toto mimořádné zasedání 
shrnutí plnění z minulého zasedání, ale v podstatě 
všechny úkoly tam zadané jsou již splněny. Pou-
ze upozornila předsedu kontrolního výboru pana
Vlašice na dodání zprávy o činnosti kontrolního vý-
boru za 1. pololetí roku 2009 do příštího zasedání. 
Pan Vlašic vzal toto upozornění na vědomí.
Další příspěvek měl pan Jan Sítek, a sice, že by 
se do zimy měl vyřešit stav tanečního parketu
před kulturním domem a také zastřešení staré 
mlátičky umístěné v Dědině. Starostka obec krátce
informovala o tom, že s dodavatelem technologie 
na opravu parketu se jedná. Dále místostarosta 
obce JUDr. Pavel Kašník sdělil, že prověří způsob 

konzervace mlátičky v Moravské Nové Vsi a poté 
se bude o způsobu jednat.
Starostka dále upozornila na připomínku, která jí 
byla vznesena o víkendu v  Jevišovce, při příleži-
tosti vzpomínkového programu na památku pů-
vodního chorvatského osídlení v této obci. Bylo 
sděleno, že bychom také v Hlohovci měli instalovat 
památník na příchod chorvatského obyvatelstva
do obce. Starostka obce informovala, že by bylo
reálné podat na ministerstvo kultury žádost o fi-
nanční příspěvek formou dotace na pořízení ale-
spoň pamětní desky. V této souvislosti se uskuteč-
nila diskuse o případném umístění pomníku nebo 
desky. Jako nejvhodnější se zdá být varianta místa, 
kde nyní stojí historická mlátička.

Dalším diskusním příspěvkem byl návrh pana
Jaromíra Navrátila, aby bylo při výjezdu z uličky 
pod hřbitovem umístěno zrcadlo, neboť výjezd
z této ulice na ulici Valtickou je velmi nebezpeč-
ný. Dále, že by mělo být v této ulici prodlouženo 
vedení veřejného osvětlení směrem ke sklepní 
části.
V posledním diskusním příspěvku se starostka 
zmínila o záměru Občanského sdružení Hlohovča-
né na využití finančního příspěvku 25 000 získa-
ného formou dotace od Obce Hlohovec. Občanské 
sdružení Hlohovčané se rozhodlo zadat zhotove-
ní urbanistické studie na vybudování náměstíčka
ve sklepní uličce Za humnama, v části pod hřbi-
tovem.

k bodu 5. Usnesení -  Předseda návrhové komise 
přednesl celkové usnesení ze zasedání zastupitel-
stva obce, viz. příloha (nedílná součást zápisu).



Výměnu oken zaplatila dotace
Před zahájením školního roku se finišovalo na naší základ-

ní škole, kde v posledním srpnovém týdnu završovali výměnu 
oken a parapetů.

Jde o součást investice za více než pět milionů korun, přičemž 
právě tato částka je ze státního rozpočtu. Obec získala na výměnu 
oken, zateplení budovy a výstavbu víceúčelového hřiště ve dvorním 
traktu budovy školy dotaci, kterou v Parlamentu ČR prosadil poslanec 
za ODS Pavel Suchánek. „Naše pětitřídka tuto rekonstrukci potřebo-
vala velmi naléhavě, a proto si velmi vážíme podpory a politické prá-
ce předsedy MS ODS a místostarosty JUDr. Pavla Kašníka a našeho 
poslance Pavla Suchánka,“ řekla k rekonstrukci školy starostka Jana
Vlková. „Jsme rádi, že děcka na jaře nebudou nucena cvičit na 
parkovišti před školou, provoz v objektu bude úspornější a budova 
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po úpravách vyhoví všem hygienickým normám a splní i další nároč-
ná kritéria v rámci programu Zdravá škola, který se jí dosud dařilo 
velmi úspěšně naplňovat.“  

Nová stavba základní školy v Hlohovci byla dokončena vídeň-
ským Spolkem Komenský  už v roce 1912. Do té doby se učilo v poly-
funkčním objektu z roku 1890, kde je dnes umístěna mateřská škola
a expozitura České pošty. Budova základní školy je tedy historickým 
objektem, proto jeho rekonstrukce klade mimořádné nároky na do-
davatelské společnosti. V obci slouží nejen pro výuku dětí prvního 
stupně, ale také jako víceúčelové zařízení např. pro některé spolky 
a sdružení. Komorní tělocvična v objektu vytvořená z jedné ze tříd je 
využívána pro cvičení žen, scházejí se v ní florbalisté atd. Chodby 
jsou pak využity pro výstavy a slouží jako galerie, a to nejen pro prá-
ce dětí. V suterénu je umístěna keramická pec a jsou zde vytvořeny 
podmínky pro výrobu keramiky.                                      (jav)

Pracovníky, kteří se postarali o výměnu oken v základní škole  jsme 
zastihli při posledních dodělávkách.     Foto: Zuzana Nešporová

Ordinace praktického lékaře 
Zprovoznění ordinace praktického lékaře v obci nebylo tak 

jednoduché, jak se na první pohled zdálo, ale je potěšující,
že se provoz začíná stabilizovat. 

Obec Hlohovec ve spolupráci s Nemocnicí s.r.o. Valtice vybavila 
ordinaci pro běžný provoz a původní čekárnu pediatra přizpůsobila 
novému provozu vytvořením malé sesterny.  V průběhu měsíce září, 
kdy byl v ordinaci zkušební provoz, ordinovala MUDr. Hana Fialo-
vá samostatně, a to vždy ve čtvrtek.  Od 1. října ordinuje již pravi-
delně, a to  vždy v úterý včetně zabezpečení ordinace i se zdravotní 
sestrou. 

Nemohoucí občané mají možnost využít také služby se zajiště-
ním přivezení léků na lékařský předpis. Paní doktorka v takovém 
případě recept předepíše a vezme jej s sebou do některé z lékáren
ve Valticích. Obec pak jednorázově zajistí odvoz těchto léků do obce 
a případně jejich doručení pacientům v rámci rozvážky obědů v ná-
sledujícím dnu. Pokud nebudou pacienti zastiženi doma, budou léky 
k vyzvednutí proti případnému doplatku na obecním úřadě. Ordinač-
ní hodiny a případné změny budou pravidelně oznamovány obecním 
rozhlasem. 

Jana Vlková, starostka obce 
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Z e  š k o l y  a  š k o l i č k y

Horké prázdninové dny jsou ty tam a s příchodem měsíce
září nastala všem malým i větším školákům povinnost každo-
denní docházky do školy, plnění domácích úkolů a také možnost 
setkávání se spolužáky a kamarády. Někteří se těšili více, jiní méně,
ale tak už to prostě chodí. Prázdniny jednou končí a je na čase 
oprášit školní aktovky a penály a začít se zas učit. 

Do lavic usedlo devět prvňáčků
Pro žáky naší pětitřídky začal nový školní rok 2009/2010

v úterý 1.září.  Jak je místním zvykem, prvňáčci se svými rodiči
se nejdříve sešli v mateřské škole, kde proběhlo slavnostní rozlou-
čení a ohlédnutí za třemi lety strávenými ve třídě Berušek a Sluní-
ček. Poté je vedoucí učitelka mateřské školy Marie Baránková do-
provodila do jejich nového působiště, do školy základní. Zahájení 
nového školního roku se konalo v sále kulturního domu, v prostředí 
slavnostním a důstojném. Na pódiu se představili nejstarší páťáci 
s malým programem - školáckou pohádkou O lenošném Ivánkovi, 
který zaspal  svůj první školní den. Důležitým hostem letošního za-
hájení byla starostka Jana Vlková, která v závěru programu popřá-
la všem žákům hodně školních úspěchů a těch nejlepších známek
v žákovských knížkách. Noví prvňáčci se pak v doprovodu svých 
rodičů přesunuli do základní školy, kde na ně čekala krásně vyzdo-
bená první třída a jejich paní učitelka. Poprvé usedlo do školních 
lavic devět prvňáčků, kteří prolistovali nové učebnice, rozpovídali 
se při pohádce O devíti kuřátkách, a svůj první den  ve škole prožili 
s úsměvem a nadšením.

Vzhůru ke hvězdám
Každý školní rok je v naší škole jinak tematicky zaměřen. Ten 

letošní nese název Vzhůru ke hvězdám. Čeká nás tedy hvězdný rok, 
ve kterém bychom chtěli blíže poznávat nejenom hvězdy a planety 
naší sluneční soustavy, ale také hvězdy různých uměleckých oborů 
a symbol hvězdy bude prolínat celým procesem výuky předmětů
i projektových dnů. 

V plánu máme také různé exkurze, z nichž jedna už je za námi. 

Prázdniny skončily a nastal čas se učit

Návštěvu Hvězdárny a planetária Mikuláše Koperníka v Brně jsme 
uskutečnili hned začátkem září a výukový program pro děti s ná-
zvem Cesta za správným směrem plný hvězd rozzářil oči všech 
vnímavých a pozorných žáků.

Zázemí má vysokou úroveň
V tomto školním roce usedlo do lavic naší pětitřídky celkem 

55 žáků 1.- 5.ročníku. Zřizovatel, Obec Hlohovec, udělil škole
výjimku z počtu žáků v souladu s platnými zákony a povolil výu-
ku v pěti samostatných třídách. Proto budou žáci spojováni pouze
na výchovné předměty,  hodiny matematiky, českého jazyka a ji-
ných naukových předmětů budou probíhat odděleně. 

Jedná se o zcela individuální práci s takovým počtem žáků, jaký 
si mohou dovolit  jen některé soukromé školy a nutno podotknout,
že zázemí, jaké mají žáci v naší základní škole, je na vysoké úrovni. 
Třídy jsou kompletně  vybaveny novým školním nábytkem i rela-
xačním koutkem, výuka je zpestřena moderními učebními pomůc-
kami, nejmodernější didaktickou a prezentační technikou a nová 
okna splňují požadované hygienické i bezpečnostní parametry. 

Nadále probíhá rekonstrukce školy – zateplení budovy a nová 
fasáda a v plánu je také nové multifunkční hřiště, které zvýší úro-
veň sportovního vybavení. Tyto práce mají být dokončeny na pod-
zim letošního roku a všichni žáci se na nové sportoviště už moc 
těší. Proto je potřeba vážit si přístupu našeho zřizovatele, Rady 
Obce Hlohovec a celého zastupitelstva, který klade existenci školy
za jednu ze svých priorit a maximálně nás podporuje. Děkujeme.

Škola, brána vědění
Výuka v základní škole probíhá v 1., 2. a 3. třídě podle nového 

školního vzdělávacího programu Škola, brána vědění, v ostatních 
třídách podle osnov Základní školy. V mateřské škole nám dětí
postupně přibývá, letos ji navštěvuje celkem 33 dětí ve dvou
třídách a výchovné působení se uskutečňuje podle programu
předškolního vzdělávání s názvem Chceme, aby nám spolu bylo 
dobře. Také mateřská škola by si zasloužila mnohé rekonstrukce
a modernizace zastaralého prostředí a věříme, že k ní dojde v blízké 
budoucnosti.

Nový školní rok právě začíná. Přejeme si, ať je co nejvíce
úspěšný, plný zasloužených jedniček - třeba i s hvězdičkami, aby 
nám to v tom hvězdném roce pěkně ladilo.

Hana Sítková,ředitelka školy

První školní den devíti hlohoveckých prvňáčků a jejich paní učitelky.

Na hlohovecké páťáky ka-
ždoročně čeká zajímavý 
úkol. Při zahájení školní-
ho roku se ho zhostil Kája 
Vlašic, když zatím zkušeb-
ně zazvonil na starý zvon. 
Ten nahrazuje všude jinde 
běžný elektronický zvonek. 
Vybraný žák páté třídy 
zvoní v Hlohovci ručně na 
začátku a na konci každé 
vyučovací hodiny. Škola 
sice má peníze na zave-
dení elektronického zvon-
ku, děti jsou ale zásadně 
proti. Ani jeden školák ne-
chce připustit, aby z této 
dlouholeté tradice, která 
trvá od roku 1912, najed-
nou sešlo. 

Foto: Jiří Ševčík
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H l o h o v e c k é  d ý n ě  j s o u 
s o u č á s t í  r e k o r d u

Letošní školní rok u nás v Mateřské škole v Hlohovci začal
zvesela tak na půl. Ve třídě starších dětí, Sluníček, to bylo bez
problémů, ale zato u Berušek tekly slzičky proudem a z intenzi-
ty hlasitosti pláče lze soudit, že nám tu roste generace zpěváků
s obrovským hlasovým potenciálem. Během prvních týdnů se však 
už děti v novém prostředí adaptovaly a až na občasné výjimky
probíhá vše v pohodové atmosféře.

Do školky v současné době dochází 33 dětí, ke kterým od
1. ledna 2010 přibudou další tři. Naše mateřská škola se tak opět
po dvou letech stala dvoutřídní a všichni máme radost, že Hlohovča-
nů opět přibývá.

Každoročně přináší podzim dětem ve školce několik zajímavých 
radostí, ať už to je pouštění dráčků vlastní výroby, společné tvoře-
ní podzimníčka nebo révovníčka z přírodních materiálů, ale hlavně
dýňování. Je to totiž akce, na kterou docházejí do školky za svými 
dětmi rodiče a společně zde vytvářejí z dýní  různá strašidýlka. Letos 
byla účast na této akci nevídaná. Velký zájem rodičů potěšil nejenom 
děti, ale i nás, učitelky. 

Hotové výrobky jsme pak vystavili před školkou a večer jsme
v nich zapálili svíčky. K našemu překvapení se u toho opět všichni 
sešli - rodiče i s dětmi - a každý si zapálil ohýnek ve své dýni. Více
jak třicet svítících strašidýlek před naší budovou bylo nevídanou

noční podívanou pro kolemjdoucí.
Všechny dýně si však již další den  odvezli, k zármutku všech 

dětí, organizátoři Valtického dýňobraní, aby se tam staly součástí
pokusu o vytvoření rekordu v počtu vyřezávaných dýní. 

Učitelky z Mateřské školy Hlohovec

Děti z mateřské školy, jejich velcí pomocníci a výsledky společné práce.

ZHODNOCENÍ HODŮ 2009 (PŘÍZNIVCI A PŘÁTELI HLOHOVECKÉ CHASY)
Stejně jak v každém roce, také letos 

proběhly tradiční hody. Jelikož byly plné 
různých událostí a také neočekávaných 
výstupů, myslíme si, že je vhodné se tímto 
způsobem zmínit   o určitých faktech.

I když předpověď počasí z počátku 
neslibovala krásné a slunečné dny, které 
jsou téměř nezbytné k pořádání tradiční-
ho hodového veselí před kulturním do-
mem, nakonec všechno dopadlo jako podle
„receptu“. Počasí se umoudřilo, hodová 
mája vysoká téměř 40 metrů byla postave-
na a hody tudíž mohly začít. Všechno za-
čalo jako vždy, po mši svaté, v devět hodin 
před kostelem. Zde se sešla chasa s decho-
vou hudbou Vacenovjáci, kterým se mimo 
jiné podařilo velmi kvalitní hrou a vytvoře-
ním super zábavy udělat pravé veselé hody,
a společně se šlo do hospody Morava. Tam 
se dopoledne vyhrávalo a zpívalo a jako kaž-
dý rok se šlo kolem půl dvanácté pochodem 
k paní starostce, kde se symbolicky žádalo 
o hody. To ještě nikdo nevěděl, co všechno 
chasu bude s paní starostkou Mgr. Janou
Vlkovou a jejím zástupcem panem místosta-
rostou JUDr. Pavlem Kašníkem čekat. 

Odpoledne se hodové veselí přesunulo 
pod máju před kulturní dům. Sešlo se hod-
ně lidí z naší obce i přespolních, krojovaní 
tančili a muzika vyhrávala jako z partesu. 
Najednou však na hodový plac přišla oče-
kávaná, možná i neočekávaná návštěva
v osobě pana Mirka Topolánka. Všichni 
byli velmi překvapení, jak se někteří hlo-
hovečtí politici „napařovali“ před bývalým 
ministerským předsedou (mimo jiné pak 
už některé na hodech nikdo vůbec ani ne-

spatřil). Už v pondělí, když hody druhý den 
probíhaly v plném proudu tradičně u sklepu 
pana Josefa Lípy, od rána visely na vývěs-
kách před obchodem fotografie, jak pan
Topolánek strávil krátký čas na hlohovec-
kých hodech, jak seděl s našimi zástupci 
ODS u stolu s pohárkem vína a pak jak tan-
čil. Co je však smutné, ani 14 dní po hodech 
nikdo po celé obci nespatřil ani nezahlédl 
jednu jedinou fotku, která by zobrazovala 
po dlouhé době početnou a veselou cha-
su z Hlohovce s muzikanty, jak pochodují 
obcí nebo se veselí a tancují před kulturním
domem. Zde se vyskytuje první otázka.

Děláme hody pro nás, pro občany naší malé 
obce a pro dobré přátele a známé, kteří
k nám jezdí, aby se všichni pořádně poba-
vili, poveselili, sešli se a potančili, nebo
je děláme pro neoficiální volební kampaň 
politických stran? Odpověď necháme na 
každém čtenáři.

Pondělní hody skončily tradičně v úte-
rý v ranních hodinách. Co je však smut-
né, zaměstnanci obecního úřadu neváhali 
ani minutu a hned ráno nafotili, jak to po 
hodech vypadalo, a referovali vše zástup-
cům obce. Věříme tomu, že všude byl ne-
pořádek. Čemu se však kdo diví? Přeci po 

Bez komentáře.
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společenské akci, kde se za dva dny sejde
dohromady přes 1.000 lidí, a všichni do ur-
čité míry holdují alkoholu, tancují a hody 
si celkově užívají, nelze očekávat, že hned 
ráno bude všechno uklizeno a v pořádku. 
Navíc navštívit neustále probíraný a zmiňo-
vaný „kumbálek“ a prostory, které pořadatel 
(v tomto případě hlohovecká chasa) dostal
k dispozici od obce, není dle našeho názoru 
úplně v pořádku. Co kdyby se tam ztratily 
nějaké peníze nebo jiné předměty, které tam 
mohly být uschované? 

Po tomto incidentu byli hned hlohovečtí 
stárci pozváni na „kobereček“, posléze s ce-
lou chasou, a museli obhajovat vlastně spí-
še vysvětlovat, jak je možné, že po hodech 
byl nepořádek v kulturním domě. Některé 
výroky zástupců obce, které nazývaly hlo-
hoveckou chasu polovulgárními výrazy, 
raději necháme mimo tento článek. Je fakt, 
že i jejich „ratolesti“ jsou součástí chasy,
i když nechodí v kroji, a na všem se podílely 
rovným dílem. My víme moc dobře, že se 
to nikomu nelíbí a je to fakt, že lidé se mají 
chovat k obecnímu, tedy společnému majet-
ku, co nejlépe a zbytečně ho neničit. Výtky 
a vynadání by však měly přijít ne před úkli-
dem, ale až po uklizení. Až tedy poté, co se 
chasa sejde, všechno uklidí a pak všechno 
řádně předá zaměstnancům obecního úřadu. 
Pak jsme pro to, aby se udělaly fotky a vy-

tklo se bez „servítek“, co se udělalo špatně, 
kde zůstal nepořádek, případně co vzniklo 
za problémy apod. Věříme tomu, že kte-
rákoliv chasa, kdyby si sáhla do vlastního 
svědomí, si bude vědoma, že taky dělala ne-
pořádek a schválnosti a nechovali se o moc 
líp. Určitě jsme byli všichni mladí!!!

Hlohovec má v tomto období jednu
z nejlepších chas. Mají rádi dechovku, umí 
zpívat, scházejí se téměř pravidelně a jsou 
skutečně pořádná parta. Proto by měl obec-
ní úřad tento neoficiální spolek podporo-
vat a hledat cesty, jak pomoci a řešit dané 
záležitosti, a nehledat ve všem problémy, 
omezení a nastolovat restriktivní opatření. 
S takovým přístupem pak totiž může dojít
k situaci, že nakonec se bude muset do kro-
je nastrojit pan Topolánek a ta část zastu-
pitelstva, která s ním nedělní hody strávila
a hody se budou pořádat v tzv. „stranickém 
pojetí“.

Tímto chceme zároveň velmi poděko-
vat hlavně stárkům Michalovi Snopkovi
a Vítkovi Sítkovi a jejich rodičům za pev-
né nervy při vyjednávání a komunikací jak 
s obcí, tak se všemi institucemi a firma-
mi, které museli oslovit, aby vůbec hody
v Hlohovci mohly proběhnout. Právě rodi-
ny Snopkova a Sítkova mají největší podíl 
na tom, že hody v Hlohovci vůbec v tom-
to roce byly. Také chceme poděkovat celé 

Z H O D N O C E N Í  H O D Ů  2 0 0 9  I I  ( V E D E N Í M  O B C E )

Jakýkoli nepořádek po hodech se dá uklidit 
a řeší se většinou domluvou s pořadatelem 
nebo spolupořadatelem. Problémem pro 
uzavření bývalé kanceláře v kulturním domě 
pro provoz v průběhu hodků byly po ho-
dech zanechané nedopalky cigaret hašené 
v koberci, což je neslučitelné s nebezpečím 
případného požáru a důvodem byla také ne-
použitelnost této místnosti k další činnosti 
z důvodu porušeného nábytku i podlahové 
pokrývky. 

hlohovecké chase, která stárkům pomáhala
a rovněž se nemalým podílem na celé zába-
vě a hodovém veselí podílela.

Příznivci a přátelé hlohovecké chasy

Příznivci a přátelé hlohovecké chasy 
nejsou tím,  čím chtějí v myslích čtenářů
tohoto anonymu být.  Kdyby byli skuteč-
nými příznivci a přáteli krojované mláde-
že, neměli by zájem nasypat soli do ranky 
po „ztrátě“ kumbálku, která velmi bolela 
některé členy chasy.  Na té bolesti se dá 
stavět a je obludné, že někdo využívá této 
malé slabosti mládeže, aby ji přiživoval
a vrážel klín mezi chasu, její rodiče a obec. 

„Zhodnocení hodů 2009“  by se chtělo 
vlichotit rodičům a členům chasy a rádo by 
přesvědčilo občany,  že na nějakém malém 
nepořádku přeci nesejde a návštěva pana 
Topolánka byla součástí předvolební kam-
paně. Dále by rádo upozornilo, že na hody 
si netřeba zvát někoho nepřehlédnutelného, 
protože tančit na hodech má právo jen někdo. 
Hody ať uspořádá kdokoli, jsou přece jen pro 
ty jedny a ne pro ty druhé, nota bene ještě 
když něco znamenají a navíc obci přinášejí 
nějaké peníze. Skutečně zajímavé názory. 

Autoři „Zhodnocení hodů 2009“, kteří  
nemají odvahu se podepsat,  nemají rádi po-
řádek a disciplínu. Tam, kde nevládnou jasná 
pravidla pro všechny,  se dá např. s obecním 
majetkem disponovat  bez obav a ohledů na 
ty ostatní. Majetek se dá užívat bezúplatně
a libovolně pro svoji potřebu, když ho díky 
neopatrnosti a laxnosti někdo znehodnotí 
nebo zašantročí, odepíše se apod.  Na-
vrácení těchto poměrů do Obce Hlohovec 
zřejmě příznivcům a přátelům hlohovecké 
chasy vedlo ruku a velmi jim tu dnes chybí. 
Proč tedy nepoužít téma „ztracený kumbá-
lek“,  představy o ještě větším podílu obce 

na přípravě hodů a čehokoli „jen pro ty pravé
občany“ apod.  A pro někoho možná líbivý 
„článek“ je na světě. Když nic jiného neumí-
me, proč nehodit jedovatou slinu, však ona 
ulpí… Proč  nechytat hada cizíma rukama?

Hody 2009 byly hezké díky oficiální-
mu pořadatelství a velké podpoře obce 
- myšleno všech volených zástupců, kteří 
umožňují a podporují, aby obec nesla veš-
kerá finanční rizika za celý průběh hodů
a hodků (úhrada honorářů –  hody – Agentu-
ra Mogul  60 000 Kč /Občanské sdružení DH 
Vacenovjáci/,  hodky – Vít Baránek 25 000 
Kč /DH Pivoňka/  letos tedy celkem 85 tisíc 
korun, obědy a půlnoční večeře kapelám
cca 15 – 20 tisíc apod.)  

Úzké vedení obce - myšleno Rada obce 
každoročně souhlasí i s rozsáhlou technickou 
výpomocí - bezplatnými  zápůjčkami kultur-
ního domu a prostranství i celého inventáře, 
k němuž se však podle dohod i písemných 
smluv mají uživatelé – tedy spolupořadatelé 
(Slovácká chasa) chovat jako ke společnému 
majetku, myšleno opatrovat jej obezřetněji 
než svůj vlastní.  Přesto, že se tak každoroč-
ně neděje a  zodpovědnost leží opět pouze 
na vedení obce, protože nikdo jiný si ji ne-
připouští a dodržování nehlídá, rada obce
přesto nebo možná právě proto souhlasí,
aby se na technické přípravě, úklidech a dal-
ších úkolech podíleli pracovníci obce. Tito 
často obětují přípravě hodů a hodků i svůj 
vlastní volný čas, aniž mají k této formě li-
dové zábavy nějaký vztah.  Mimochodem, 
Slovácká chasa přes mnohé snahy starost-
ky obce není zaregistrována jako občanské 

sdružení a nemůže být proto oficiálním pořa-
datelem hodů, odpovědnost by musely pře-
vzít soukromé osoby starší 18 let. 

Hody 2009 byly opět velmi hezké i díky 
tomu, že stárci a s nimi  část hlohovecké 
mládeže a jejich rodiče jsou ochotni obléci 
a připravit slavnostní kroj a převzít alespoň 
část starostí o tento jistě pěkný lidový zvyk.  
Stane se,  že není vždy všechno podle da-
ných pravidel, ale to si obec zastoupená sta-
rostkou Janou Vlkovou a shodou okolností 
i místostarostou obce JUDr. Pavlem Kašní-
kem s většinou chasy na společné schůzce 
iniciované stárky a chasou, vyjasnili.  Část 
chasy asi překvapilo,  že problém s „vybyd-
leným“ kumbálkem, který mohl do rána leh-
nout popelem i s kulturním domem, je trochu 
větší, než se domnívali a než některým bylo 
možná účelově interpretováno.  Bylo pro ně 
překvapením, že bylo nutno vyřadit promo-
čenou a prolomenou sedačku, zničená křes-
la  i znečištěný koberec se stopami desítek
o koberec hašených cigaretových nedopal-
ků. Tvářili se překvapeně, že čalouněné židle 
z kulturního domu, o nichž věděli, že je ne-
lze nechat přes noc pohozené venku,  byly
nalezeny se stopami po zabodnutí do hlíny 
až u benzinové pumpy na Lednické ulici. 

Mnohé z chasy zřejmě udivilo vyjme-
nování dnešního podílu obce na přípravě
a organizaci hodů, což ani nevěděli a šoko-
vala je skutečnost, že v minulosti se obec
do této práce neangažovala vůbec.  Byly 
doby, kdy si mládež za úplatu najímala z 
družstva traktor na svoz zahradního nábyt-
ku,  zapůjčeného rovněž za úplatu. Stárci 
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nesli celou tíhu finančního rizika za proprše-
né hody nebo hodky. Jídlo pro kapelu bývalo 
celé v režii stárků,  členů chasy  nebo pořa-
datelů hodů. Veškeré náklady spojené s pro-
nájmem KD a prostranství hradili pořadatelé 
hodů nebo stárci. Nikoho kromě chasy nebo 
pořadatelů (kdysi i TJ Sokol)  nezajímalo 
osvětlení, oplocení, zastřešení  nebo cha-
rúpek (bývala to částečně zeleným pokrytá 
vlečka od traktoru), což nyní kromě instalace 
zeleného a přidrátování oplocení všechno 
řeší obec svým majetkem i technicky.  Letos 
při stavění máje „praskly šváble“.  Měla by to 
být inspirace pro další stárky, nebo se očeká-
vá, že to opět vyřeší obec?  

V rámci schůzky s chasou zazněly za-
jímavé názory,  za něž kluci a děvčata čás-
tečně nemohou.  Prostě si zvykli, že je jim 
mnohé nachystáno a berou to jako samo-
zřejmost, ba dokonce povinnost ze strany 
svého partnera nesoucího veškerá rizika
a odpovědnost.  Možná, že je v tom přesvěd-
čení někdo rád udržuje, ba dokonce ho pod-
souvá.  Svědčí o tom popohánění pracovníků 
obce při přípravě prostranství před KD výro-
ky členů chasy: „Makejte, však jste v práci…“ 
Padly zajímavé výroky i v rámci chasovské 
deputace na radni-
ci:  „Vy přeci chce-
te, abychom chodili
v kroji, tak …“, „Židle 
jsme vynášeli, pro-
tože tam bylo málo 
místa, proč neza-
jistíte víc lavek?“, 
„Co s tím kumbálem 
obec vůbec zamýš-
lí...,“ „Tak nás tam 
pusťte a choďte nás 
každé dvě hodiny 
kontrolovat,“ apod.  

Na druhé stra-
ně byl jeden člen 
delegace ochoten 
připustit, že kdyby 
si podobné chování 
k zařízení místnosti 
dovolil doma a bylo 
nalezeno v tomto 
stavu ještě ráno,
nebyl by pochválen, ale reakce by byla prudká 
a už vůbec by mu nebylo dovoleno něco po-
dobného opakovat.  Obsah schůzky byl prost 
jakýchkoli vulgarismů a setkání proběhlo kon-
struktivně, i když pro některé členy chasy a 
zájemce o další séparé v kumbálku neuspo-
kojivě. Ukázalo,  že problém je v neinformova-
nosti mladých o objektivních skutečnostech
a neochotě starší generace předávat mláde-
ži pravdivé a nezkreslené informace, kontro-
lovat ji a dohlédnout na plnění pravidel, která 
pro zdárný průběh hodů byla dohodnuta. 

Co dodat ke „Zhodnocení hodů 2009“? 
Autory jsou lidé,  kteří pracují s pouze s in-
terpretovanými informacemi a sami je úče-
lově zabarvují.  Účel je jednoznačně patrný. 
Věřme, že většina občanů si snad nepřeje 
samosprávu a organizaci čehokoli bez pra-
videl.  Letos byla dána pro hlavního pořa-
datele i spolupořadatele hodové zábavy 
jednoznačně. Stejně jednoznačně jsou dána 
pro návštěvu hodové zábavy, zveřejnění ja-
kékoli dokumentace apod.  O bujarém večír-
ku členů a možná i nečlenů chasy na konci 
hodů,  jeho rozpuštění a okamžitém úklidu
v bývalé kanceláři KD byla se stárky řeč ještě 
v průběhu hodů a protože měli tato pravidla 
takzvaně „na háku“,  zřejmě muselo nastat, 

co nastalo.  Kvality naší chasy, řeči o pořád-
né partě a nezkušeném mládí sem nepatří, 
o těch obec ví a z výše uvedeného vyplývá,  
že si je plně uvědomuje rozsáhlou podporou 
činnosti.  Ostatně ta kvalita mladé party ne-
spadla z nebe, ale je částečně výsledkem 
této podpory.  Bývalá kancelář na KD, kterou 
si chasa vypůjčila, byla po celé hody zcela 
průchozí a tehdy nikdo neměl obavy o to, co 
by se z ní mohlo ztratit.  Pracovníci obce jsou 
povinni kontrolovat pravidelně všechny pro-
story objektů, a to zejména po akcích. Mají 
přístup i do pronajatých prostor, a to  proti je-
jich povinnosti hlásit a zdokumentovat jaké-
koli nesrovnalosti a proti jejich plné odpověd-
nosti za celý uzamčený prostor a jeho obsah 
(v rozsahu bezpečnostní pohotovosti).

Na hodovou zábavu má právo přijít 
a bavit se kdokoli. Vedení obce by mělo v zá-
jmu všech občanů a rozpočtu obce přivítat  
ohlášenou návštěvu volených zástupců Par-
lamentu ČR a věnovat jí patřičnou pozornost, 
protože může znamenat a v případě Hlohov-
ce také znamená,  nemalou finanční podpo-
ru investiční činnosti. V rámci hodů 2009 byla 
v pátek ohlášena soukromá návštěva pana 
Mirka Topolánka a pana Pavla Suchánka

s doprovodem na nedělní odpoledne a v 
pátek před hodky soukromá návštěva pana 
Ladislava Šustra na sobotní zábavě s dopro-
vodem. Obě návštěvy byly ze strany vedení 
obce zabezpečeny osobní účastí starostky
a jednoho místostarosty obce a krátkým 
posezením v rámci obou slavností.  Pan
Topolánek navíc projevil zájem seznámit se 
a  krátce se pobavit se zástupci spolupořa-
datelů hodů a bylo mu to umožněno. Pan 
Šustr tento zájem neprojevil a snažil se sply-
nout s davem. 

Kdokoli z občanů má možnost publiko-
vat na k tomu určených plochách jakékoli 
dokumenty z konaných akcí, politické strany 
a zájmová sdružení na svých vývěskách.
V případě občanských sdružení, právnických 
a fyzických osob navíc obec zřídila i další vý-
věsnou plochu před vstupem do obecního 
úřadu.  Dosud nikdo kromě místního sdru-
žení ODS publikovat fotodokumentaci z akcí
v rámci své vlastní vývěsní plochy nevyužil.

Mgr. Jana Vlková - starostka obce, 
JUDr. Pavel Kašník - místostarosta obce,
Antonín Koryčánek - místostarosta obce,

Zdeněk Trubač - člen Rady obce
a zaměstnanci Obecního úřadu Hlohovec
 

Mirek Topolánek si připil s hlohoveckými stárky. Nevypadali, že by jim 
to vadilo. Foto: Zuzana Nešporová

Jaké prostředí
si vytvoříme,

v takovém budeme žít
V Radě obce jsme zvažovali, jak zlepšit ži-
votní prostředí a umožnit občanům lepší pří-
stupnost nádob na směsný i tříděný odpad.
Vznikla myšlenka vybudování dalších hnízd 
na umístění kontejnerů, aby měli odpad mož-
nost odkládat do těchto nádob také občané
v části Valtická a Na kopci, Lednická a U 
sadů, ale také na Dolním konci. Na kopci se 
nám totiž poslední dobou stává, že v kon-
tejneru na biologický odpad ze hřbitova se 
objevuje netříděný komunální odpad z do-
mácností, větve stromů a smetky z ulic. Nyní 
jsme po zkušenostech z letošního léta na roz-
pacích, zda vytvářet nová hnízda s nádobami 
na odpad, když ta současná nejsou občané 
schopni udržovat v pořádku a dodržovat re-
žim stanovený charakterem nádob na odpad, 
který je určen označením. Pracovníci svozo-
vé služby např. odmítají odvážet tříděný od-
pad z kontejnerů U rybárny, neboť v nádobě 
na papír se ocitají uhynulá zvířata, zbytky 
jídel, ba dokonce výlisky z hroznů. Takto 
„kontaminovaný“ tříděný odpad není možné 
odvézt a úklid je pak opět na pracovnících 
pracovní čety obce, což jsou další náklady. 
Výlisky z hroznů odvážejí občané také na 
sběrné místo. Jde o velmi dobré hnojivo, kte-
ré patří na pole, do kompostu, ale nikoli na 
skládku. Občané by si měli uvědomit, že takto 
objemný a těžký odpad, který lze zlikvidovat 
výše popsaným způsobem, je pro obec příliš 
nákladný pro odvoz na skládku Hantálů. Sběr-
né místo již nyní poskytuje dostatek možností 
pro třídění odpadu. Jsou tu např. kontejnery 
na sklo, které jsou bohužel míjeny a občané 
jsou schopni barevné sklo rozbíjet o volně lo-
žené skleněné tabulky z oken. 
Na sběrném místě je instalován nový plechový 
uzamykatelný domek pro uskladňování elek-
trozařízení. Staré televizory přesto dál sbíráme 
v domku č. 11 v Dědině, odkud se pak tento 
odpad hromadně přepravuje do připraveného 
uzamykatelného prostoru. K tomuto domku je 
možné skládat staré ledničky, pračky apod. 
Přestože existuje řada možností, jak likvidovat 
odpad tak, aby neobtěžoval okolí a neznečiš-
ťoval obec, jsou někteří jedinci stále schopni 
posekat si trávník na dvoře, shrabat listí v za-
hradě, tento odpad naložit na kolečko a odvézt 
několik metrů od svého domu a vysypat jej
do posekaného trávníku na obecním prostran-
ství. Po uklizení skládky v areálu ZD se opět
v prostoru vedle sušičky obilí objevují hroma-
dy starého obilí, domovní opad, plasty apod.,  
o stavu větrolamu za trnkami ani nemluvě.  
K těmto postupům není co dodat. Snad jen 
– jaké prostředí si vytvoříme, v takovém bu-
deme žít, protože není v silách sebepočetněj-
ší pracovní čety obce, aby se denně věnovala 
pouze úklidu po neukázněných občanech. 

 Jana Vlková, starostka obce  
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Výstavba nových  chodníků ze zámkové dlažby pokračuje tak, aby 
se všichni občané bezpečně dostali od zastávky autobusu ke křižo-
vatce ulic Hlavní, Ke kostelu a Šulaperk. Realizace je financována
z šestisettisícové odměny, kterou Hlohovec získal za úspěšnou účast 
v loňském ročníku soutěže Vesnice rok.     Foto: Zuzana Nešporová 

ZA UŽÍVÁNÍ VEŘEJNÉHO
PROSTRANSTVÍ SE MUSÍ PLATIT

Přestože jsme tyto informace již několikrát zveřejnili jak v Našej 
dědině, tak v místním rozhlase či na úřední desce obecního úřadu, 
stále se najdou občané, kteří se tváří, že vůbec neví, že něco tako-
vého v naší obci existuje. Proto zvláště pro ně, ale i pro osvěžení pro 
ostatní případné zájemce o užívání veřejného prostranství, uvádíme 
následující informace.

Podle § 44 zákona č. 337/1992,  o správě daní a poplatků
(ve znění pozdějších předpisů) je každý uživatel veřejného pro-
stranství povinen písemně ohlásit užívání veřejného prostran-
ství – tj. požádat o povolení skládky jakéhokoli druhu. K tomuto účelu 
máme na obecním úřadě k dispozici formulář, který obsahuje všech-
ny údaje nutné k výpočtu poplatku za užívání veřejného prostranství. 
Ohlašovací povinnost si musí poplatník splnit nejpozději v den užívá-
ní veřejného prostranství. Jinak platí zvýšenou sazbu.

Při nesplnění této povinnosti nepeněžní povahy může správce 
daně uložit pokutu až do výše 2.000.000 Kč (ve smyslu ustanovení
§ 37 a 37a zákona 337/92 ve znění všech pozdějších předpisů).

V případě užívání prostranství po dobu kratší 7 dnů se poplatek 
nevybírá, ale přesto musí být užívání písemně nahlášeno.

Je možné také využít dalšího osvobození od placení poplatku,
a to v případě, že poplatník provádí stavební činnost (v rozsahu
do 50 m2 užívaného prostranství), na kterou mu bylo vydáno sta-
vební povolení. V tomto případě je osvobozen do doby nařízeného 
ukončení stavby; u Souhlasu s ohlášením stavby nebo u  Územního 
souhlasu je osvobozen po dobu 2 let od data vydání.

U stavebních prací, které nepodléhají ohlášení stavebnímu úřa-
du (v rozsahu do 30 m2 užívaného prostranství) činí osvobození od 
poplatku max. 60 dnů. Je třeba vyplnit formulář Čestné prohlášení.

Pokud někdo obdrží výzvu k ohlášení k místnímu poplatku za 
užívání veřejného prostranství a přitom „skládka“ není v jeho vlast-
nictví, je povinen i tuto skutečnost nahlásit správci daně a stvrdit 
svým podpisem. Není možné podat ohlášení ústně nebo vzkazovat 
po zaměstnancích obce.

Po ukončení skládky, nejpozději však následující den po ukon-
čení „skládky“, uživatel toto nahlásí buď osobně správci daně, který 
provede záznam do „Žádosti“ a nechá si vše stvrdit podpisem  nebo 
písemně. Pokud opomene ukončení nahlásit, platí poplatek až do 
dne odhlášení, i když veřejné prostranství již neužívá, neboť není 
možné zpětně zkontrolovat ukončení užívání tohoto prostranství.

Poté mu bude vypočten poplatek, který může uhradit přímo do 
pokladny obecního úřadu, nebo mu vystavíme složenku. Pokud však 
bude s placením otálet, vyhotovíme platební výměr, který je třeba uhra-
dit do 30 dnů. Pokud nebude poplatek v této lhůtě uhrazen, následuje 
výzva a exekuční příkaz. Poplatek se tak prodraží o exekuční náklady. 

Po přečtení výše uvedeného doufáme, že občané pochopí, jak 
mají postupovat nejen oni jako poplatníci, ale že touto vyhláškou
se musí řídit i pověření pracovníci jako správci daně. 

Marie Sítková, referentka OÚ Hlohovec

Pobočka Břeclav, 17.listopadu 2,

tel. 519 353 911,

mobil: 606 705 999
    

více na www.schmidt-reality.cz

 DB 3+1, 74 m2 ..........  Břeclav ......... 1.480.000,- Kč
 OV 1+1, 32 m2 ..........  Hodonín .......... 650.000,- Kč
 OV 3+1, 68 m2 ..........  Břeclav …......1.540.000,- Kč
 DB 2+1, 55 m2 ..........  Hodonín ........1.300.000,- Kč
 OV 2+1, 51 m2  .......... Břeclav …........  950.000,- Kč
 OV 2+kk, 63 m2 …..... Hodonín ….... 1.850.000,- Kč
 OV 2+1, 66 m2 …....... Dubňany …... 1.140.000,- Kč
 OV 3+1, 72 m2 …...... Hodonín …... 1.500.000,- Kč
 RD 5+1, 400 m2 …..... Břeclav …..... 3.500.000,. Kč
 RD 3+1, 258 m2 …..... Ratíškovice .. 1.280.000,- Kč
 RD k rekon., 170 m2 .. Hodonín ….... 1.600.000,-Kč

Chcete přestat kouřit a nevíte jak?
Vyzkoušejte biorezonanční metodu odvykání pomocí pří-
stroje BICOM 2000. Celý proces trvá necelých 30 min. a může 
jej absolvovat každý kuřák bez ohledu na množství vykouřených 
cigaret. Nikotinový hlad obvykle mizí okamžitě, nebo během 
několika hodin po zákroku. Druhý den ráno se nutnost kouření 
již většinou nedostavuje.
Biorezonanční metoda je bezbolestná a nemá negativní účinky 
na organismus. Tělo není nikdy vystaveno jakémukoliv druhu 
proudu. Při zákrocích vedených proti nikotinovým závislostem 
je úspěšnost až 80%.
V ČR je přístroj BICOM používán pro odvykání závislostí již 
mnoho let a například v Lázních Teplice nad Bečvou je tato me-
toda zařazena mezi léčebné procedury při odvykání kouření. 
Od června se na antinikotinovou terapii můžete objednat 
přímo v Břeclavi na tel.: 777 303 232.
Více informací o biorezonanční metodě odvykání, o přístroji
a další informace naleznete na webu antinikotinového centra:

www.StopNikotin.cz



N A Š A   D Ě D I N A • 10 

Mladí
výtvarníci

sklízeli úspěch
Hlohovecký výtvarník 
Vladimír Znamenák za-
hajoval vyhlašování vý-
sledků dětské mezinárodní
výtvarné soutěže v oboru 
kresby a grafiky nazva-
né Krásná jako kvítka...
v Havířově ve výstavní 
síni Viléma Wünscheho. 
Celou soutěž zaštítila 
olympijská medailistka, 
trojskokanka Šárka Kaš-
párková.

Děti ze Znamenákova ateliéru patřily k nejúspěšnějším a odvezly si dvě ocenění. To nejvyšší 
za 1. místo ve 4. kategorii patřilo Kateřině Bajgerové z Hlohovce. Třetí místo v 5. kategorii  
obsadila Kateřina Dudová z Týnce. 
Kromě toho na výstavě nechyběla díla Sylvie Vlašicové z Hlohovce, Emmy Jablonické a Karolíny Ekrto-
vé z Valtic, Petry Burianové z Charvátské Nové Vsi, Valentiny Podškubkové z Bulhar, Zuzany Zugárko-
vé a Petry Čukové z Břeclavi, ani jediného chlapce Václava Šebesty z Charvátské Nové Vsi.
Výstavy se zúčastnilo 14 států - ČR, SR, Polsko, Lotyšsko, Rusko, Litva, Ukrajina, Bělorusko, 
Rumunsko, Srbsko, Bulharsko, Francie, Estonsko a Austrálie. 

Vladimír Znamenák při vyhlašování výsledků soutěže.

Letěl holúbek                    
Dana Dedková, Břeclav

Letěl holúbek v dávném časi,
v zobáčku nésl zrnko spásy,

letěl tam, kde hodně krvi téklo,
mezi strašlivé turecké peklo.

Letěl horama aj divočinú,
tú pustú chorvatskú krajinú,
letěl a všeckých ludí vzýval,
vábivú pěsničku jim zpíval.

„ Pote sa ludé vydat na cestu,
namluvit si moravskú nevěstu,

nebojte sa změnit osud váš,
pote na hranici držat stráž.
Néni čas, fryško, ludé milí,

než vám Turek vezne všecky sily,
pote orat pole neorané, 

už sú tam Poštorané aj Charvačané.“
Holúbek měl dar hrubej moci

a védl ludí ve dně, v noci,
jak by na krídelkách držal svíčku,

aby sa nepotrkli pri měsíčku.
Naráz jednú, jak by pichlý nožem,
spadl na vlhkú zem, můj Ty Bože,

a začal zpívat zčista jasna:
„ Vítá vás domovina krásná.

Čeká na pracovitých ludí.
Lučním kvítím vás bude ráno budit,
s pomocí vašich ruk a z nebe vody,

vydá vám všeckým svoje plody,
kde ju nenecháte ležat ladem
nedovolí vám umírat hladem.

Tak ostáli a dodnes sú tu.
Zorali zem do všeckých kútú,

z kameňá víno vykutali,
z bažin Forelky udělali,

smutné pěsničky zazpívali,
kde holúbečka pochovali.
Dnes je holúbek na nebi

a Lohovčanú velebí,
jakú udělali parádu,

krásu, jak rajskú zahradu.

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Paní Kristina Žemličková dne 10.7. 2009 oslavila 
krásné 92. narozeniny. Paní Žemličková žije u syna 
Františka Žemličky, který se do Hlohovce přiženil
a žije se svojí ženou Martou Žemličkovou v rodin-
ném domě U sadů č.p. 449. Paní Žemličková našla 
spolu se synem nový domov v Hlohovci. Dlouhá léta 
žila ve Vídni se svým manželem, kterého poznala
na Všesokolském sletu. Je to vášnivá vlastenka
a žena nadšená pro sokolské hnutí.

V sobotu 12. září oslavila 90. narozeniny paní 
Terezie  Trubačová která našla nový domov u své 
dcery paní Bartošíkové v rodiném domě v Dědině.

Blahopřejeme starším devadesáti let 

Paní Kristina Žemličková. Paní Terezie Trubačová.

Co se chystá na Hlohovčany sami sobě III
Vážení spoluobčané, 

v sobotu 7. listopadu proběhne v kulturním domě v Hlohovci III. ročník soutěžně zábavné-
ho pořadu Hlohovčané sami sobě tentokrát pod záštitou a s finanční podporou Občanského 
sdružení Hlohovčané. Tentokrátk budou soutěžit zástupci dorostenců, dospěláků, důchodců. 
Opět bude vystupovat celá řada našich spoluobčanů, kteří budou hrát, zpívat, tančit, recitovat, 
povídat apod. V okénku pro hosty vystoupí i dva herci Národního divadla Brno. Před akcí bude 
tradičně výstava. Tentokrát bude možné si prohlédnout to, co umí hlohovecké děti, k tomu 
bude k vidění sbírka vinařských potřeb a pomůcek, dále bude veřejnost jistě zajímat sbírka 
starožitností. Mistr kuchař předvede něco ze svého umění a něco účastníky večera i naučí. V 
neposlední řadě je možné se těšit po velmi úspěšné loňské premiéře hlohoveckého kulinářství 
na ochutnávku hlohoveckých koláčů všeho druhu a typu. 

Pokud byste byli ochotni zapůjčit zajímavé pomůcky či vinařské potřeby, a to jak histo-
rické, tak novinky, nebo i již nefunkční archaické exponáty, lze přinést s označením a přidat
k výstavce. Totéž platí o starožitnostech všeho druhu. Kuchařinky, pokud chtějí přispět svými 
koláčky a nabídnout k ochutnávce, ozvěte se hlavnímu pořadateli akce. Informace poskytne
a exponáty přijme Obec Hlohovec, nebo hlavní organizátor a režisér, pan František Rad-
kovič, Hlohovec, Lednická 308, tel.: 732 132 982. Vítány jsou i informace o tom, kdo je 
majitelem podobných exponátů, aby bylo možno ho vyzvat k účasti. Exponáty na výstavku 
vinařských potřeb i na výstavku starožitností, stejně jako vzorky koláčů je možno přinést přímo 
v den konání akce do kulturního domu, a to od 10 do 12 hodin. V této době budou výstavy
i ochutnávky instalovány. Vlastní přístup k prohlídce a ochutnávce bude dne 7.11. 2009 v době 
od 13.00 do 15.00 hodin. Zábavný pořad začne v 15.00 hodin a potrvá asi do 17.00 hodin. 
Vstupné na tuto již tradiční akci bude dobrovolné a výtěžek dostanou opět hlohovecké děti. 
Pokud můžete, přispějte nějakým vkladem do této akce. Všem předem děkuje a všechny
Hlohovčany srdečně zve na Hlohovčany sami sobě III František Radkovič.  



Dne 21. června 2009 se Boženě Szitaiové a Romanu
Balšínkovi (Hlavní 375) narodila dcera Marie.

Dne 18. července 2009 se manželům Lucii a Tomášovi 
Balšínkovým (U rybárny 525) narodil syn Lukáš. 

Dne 24. července 2009 se manželům Ireně a Davidovi 
Drobiličovým (Hlavní 199) narodila dcera Lenka.

Dne 2. srpna 2009 se Ivaně Zobačové (U sadů 428)
narodila dcera Jolana.

Dne 31. srpna 2009 se manželům Petře a Vojtěchu
Škrobáčkovým (Chalupky 519) narodil syn Tomáš.

Dne 5. září 2009 se manželům Romaně a Zbyňku
Burešovým (Lípová 274) narodil syn Zbyněk. 

Sňatky

Dne 30. května 2009 uzavřeli
ve Tvrdonicích sňatek
Jan Nejeschleba (Dědina 529)
a Dana Loziášová.

Dne 8. srpna 2009 uzavřeli
v Hlohovci v kostele sňatek Eliška 
Sítková (Šulaperk 480) a Roman 
Jungmann (Podivín).

Dne 29. srpna 2009 uzavřeli ve Valticích v kostele sňatek 
Terezie Sadílková (U sadů 355) a Roman Trávníček.
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

V sobotu 18. července 2009 se dožila požehnané-
ho věku 96 let paní Žofie Šedová, která žije u dcery 
na Hlavní ulici č.p. 295. Je to nejstarší v obci žijící 
občanka Hlohovce, která je na svůj věk ještě vitální, 
společenská a těší se vcelku dobrému zdraví.

V pátek 31. července se dožila 94 let paní Hermí-
na Drobiličová. Byla velmi aktivní členkou a jednou 
ze zakládajících členek tělovýchovné jednoty Orel
v Hlohovci.

Blahopřejeme starším devadesáti let 

Paní Žofie Šedová. Paní Hermína Drobiličová.

Blahopřejeme

Č e r v e n e c 
Drobiličová Hermína Dědina 45 94 let
Fabičovic Josef Dědina 7 50 let
Fruhwirt Petr Ke kostelu 435 60 let
Křenová Ladislava Chalupky 456 50 let
Kurková Ludmila Dědina 41 83 let
Macháček Miloslav Lednická 530 50 let
Pekárková Marie Na kopci 91 70 let
Šedová Žofie Hlavní 295 96 let
Vlková Miroslava Lednická 469 50 let
Žemličková Kristina U sadů 449 92 let

S r p e n  
Fabičovicová Marie Dědina 20 87 let
Garčicová Helena Dědina 53 80 let
Hammerová Jana Šulaperk 69 50 let
Jankovičová Zdeňka Krátká 446 50 let
Nejeschlebová Anna Chalupky 104 50 let
Vaškovičová Anna U rybárny 399 70 let
Vavrincová Anna Hlavní 92 81 let
Vlková Marie Lípová 316 80 let
Vlková Marie Dolní konec 76 80 let

Z á ř í  
Baránková Alena Lednická 467 50 let
Bartolšic Bohuslav Šulaperk 184 83 let
Bergauerová Františka Hlavní 374 81 let
Kurková Amálie U sadů 417 60 let
Lípová Marie Lípová 300 82 let
Orlický Milan Ke kostelu 180 50 let
Osička František U sadů 400 81 let
Slunská Ludmila Ke kostelu 359 82 let
Trubačová Terezie Dědina 51 90 let

Společenskou rubriku připravuje

Veronika Radkovičová

P R V N Í   Z E M Ě Ř I C K Á  a.s., Komenského 213, 691 45 Podivín

-  geodetické práce -  geografické informační systémy
-  pozemkové úpravy -  geometrické plány a vytyčení pozemků

telefon/fax: 519345700      e-mail: skrecek@prvni-zeme.cz

Vítáme mezi námi



N A Š A   D Ě D I N A • 12 

S P O R T

Rezerva Mutěnic nastřílela v Hlohovci pět branek už před přestáv-
kou, nakonec domácí prohráli vysoko 2:8. Na snímku domácí Lubor 
Kaňa (vpravo) a Jindřich Rorek.               Foto: Jaroslav Kicl

„A“ mužstvo by mělo být výstavní skříní,
říká předseda tělovýchovné jednoty

 „A“ mužstvo by mělo být výstavní  skříní každého oddílu. Byli 
jsme tomu zvyklí i my v Hlohovci. V současné době si však mu-
síme přiznat, že tomu tak není.

Víme, že kolektiv je postaven na mladých základech a je třeba
se sehrát a zvyknout si na sebe tak, abychom v některých chvílích 
hráli, jak se říká, naplno. Proto je potřeba, aby si hráči uvědomili,
že nedělní zápas je vyvrcholením jejich celotýdenní či celoroční práce. 
Je třeba postavit sport do svého žebříčku hodnot na to místo, které mu 
při této úrovni náleží! V kolektivu je nutné skloubit charakterové a mo-
rálně volní vlastnosti tak, aby výstřelky nenarušovaly chod mužstva. 

Je mi velice líto, že i přes špatné výsledky odstoupil současný 
trenér Jaroslav Kmínek, který odváděl dobrou práci, na níž bude jeho 
nástupce stavět.

Čeká nás ještě šest podzimních kol, ve kterých se, doufám, po-
pereme o co nejvíce bodů a co nejlepší umístění v tabulce.

Antonín Koryčánek, předseda TJ

Přestupy, odchody a hostování
v „A“ mužstvu

Přišli: 
• přestup:  Švenda (MSK  Břeclav)
                   Liščinský (SK Hodonín)

• hostování:  Šaier (MSK Břeclav)
                     Jaborník (MSK Břeclav)
                    Pazdera (MSK Břeclav)
                    Klepáček (FK Valtice)

Odešli:  Švenda (host. FK Valtice)
               Málek, Sedláček (ukončení host. Moravan  
 Lednice)
               Koryčánek Kamil (host. MSK Břeclav)

Náš odchovanec Kamil Koryčánek se vklínil do třetiligového kádru MSK 
Břeclav, kde nastoupil v osmi podzimních zápasech a vsítil jednu branku.

Žáci zahájili nejlépe
Nejlépe do sezony 2009/2010 vstoupili opět žáci, kdy své čtyři zá-
pasy vyhráli a v současné době vedou svou skupinu. Snad tomu
tak bude i v dalších utkáních.

Kamil Koryčánek (uprostřed) při zápase MSK Břeclav s Líšní. Podle 
okresního tisku jako jediný z Břeclavských snesl přísnější měřítko.

Foto: Jaroslav Kicl

Mistrovské zápasy
Hlohovec – Vlkoš  3:3 (0:3) Tuček 2, Liščinský
Podivín – Hlohovec  4:1 (1:1) Pekárek
Hlohovec – Dubňany  2:1 (1:0) Valachovič 2
Hlohovec – Bořetice  1:3  (1:0) Valachovič
Blatnice – Hlohovec  1:1 (1:1) Liščinský
Hlohovec – Starý Poddvorov 0:1 (0:0)
Kněždub – Hlohovec  2:1  (1:0) Jaborník
Hlohovec – Mutěnice  2:8 (0:5) Pekárek 2

Čtvrtletník NAŠA DĚDINA *  č. 3/2009 * Vydavatel: Obec Hlohovec * Adresa redakce: Hlavní 75, 691 43 Hlohovec * 
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